

**Courage is at the beginning of action, luck is at the end.**

Both the initiators and the international preparation team of 3Ship can be found in the quote from Democritus. The wisdom of the Greek philosopher serves as a motto for the investor phase that has now started to finance the first flotilla. Recognizing that sustainable marine tourism with our concept of the 17 SDGs and the most modern alternative energy production is both a flagship project with an impact on the entire shipping industry and at the same time a capital investment with high return expectations requires “green thinking” as well as a feeling for future developments. The future of cruises begins with 3Ship.cruises.

**News from the captain deck:**

Here we provide information about the main project and the parallel co-activities from the board's perspective.

- **Start of the investment round for MMC1:** To finance the first flotilla, 29.95 million euros must be raised - not in the form of classic ship financing under German law, but as an entrepreneurial investment in our project. Family offices and private individuals as well as organizations and companies are addressed. The first investor discussions have taken place with a globally operating service provider for the port industry. The minimum deposit is 1 million euros; Investors can also purchase complete catamarans or entire fleets. The return expectations based on seven years are between 193 (best case) and 156% (worst case) depending on utilization. In addition, the investors receive “goods in kind” in the form of usage rights depending on the amount invested for cabins, ships or the entire fleet.
- **Investor search:** The 3Ship presentation, which has now been completed, as well as the information on [www.3Ship.cruises](http://www.3Ship.cruises) (the site is still provisional and will soon be professionally designed by Peer) are the basis for the investor search for our pioneering project. There are three ways to do this:
  - Conversations with key people such as tax advisors, shipowners, organizations
  - We are currently working on a concept - also as a result of the most recent TeamSpeaker call - as to how the acquisition team (Waldemar, Eberhard, Axel) can increasingly involve the administration of large family assets, initially in German-speaking countries.
  - All members of the preparation team are asked to look for contacts in their area with access to potential investors and to inform Waldemar or Axel about them. Generally, 1% of the investor's sum is paid as a commission (in the case of contacts via third parties, this sum must be divided between the partners).

**News from the teams:**

The activities of the teams and working groups are reported here.

- **Marketing:** As a result of the most recent TeamSpeaker meeting, at Sara's suggestion, an ideas zoom was organized to attract and address investors.

## Dates (times in GMT):

**2024-03-06 + 07** Berlin: ITB meetings with representatives from various destinations and a meeting in the Embassy of Saudi Arabia

**2024-03-17, 5:30 p.m.** (CET: 6:30 p.m.) - Online: TeamSpeaker meeting

**2024-03-19, 5:30 p.m.** (CET: 6:30 p.m.) - Online: MMC e.V. general meeting (invitation follows)

**2024-04-17, 4:30 p.m.** (CEST: 6:30 p.m.) - Online: Intranet information event (Sara, Christian)

**2024-05-23, 4.30 p.m.** (CEST: 6.30 p.m.) - Online: SDGs information event (Sara)

---

## NEWSletter MMC e.V.

Februar/2024

### Mut steht am Anfang des Handelns, Glück am Ende.

Im Zitat von Demokrit finden sich sowohl die Initiatoren als auch das internationale Vorbereitungsteam von 3Ship wieder. Die Weisheit des griechischen Philosophen begleitet als Leitspruch die jetzt gestartete Investorenphase zur Finanzierung der ersten Flottille. Zu erkennen, dass nachhaltiger Meerestourismus mit unserem Konzept der 17 SDGs und der modernsten Alternativ-Energiegewinnung sowohl ein Leuchtturmprojekt mit Auswirkungen auf die gesamte Schifffahrt und zugleich auch eine Kapitalanlage mit hohen Renditeerwartungen ist, setzt „grünes Denken“ wie auch ein Gespür für Zukunftsentwicklungen voraus. Die Zukunft der Kreuzfahrten beginnt mit 3Ship.cruises.

### Neues vom Kapitänsdeck:

Hier informieren wir aus Sicht des Boards über das Hauptprojekt und über die parallelen Co-Aktivitäten.

- **Start der Investitionsrunde für MMC1:** Zur Finanzierung der ersten Flottille müssen 29,95 Mio. Euro eingeworben werden – nicht in Form einer klassischen Schiffsfinanzierung nach deutschem Recht, sondern als unternehmerische Beteiligung an unserem Projekt. Angesprochen werden sowohl Family-Offices und Privatpersonen wie auch Organisationen und Unternehmen. Die ersten Investorengespräche mit einem weltweit operierenden Dienstleister für die Hafengewirtschaft sind erfolgt. Die Mindesteinlage beträgt 1 Mio. Euro; Investoren können auch komplette Katamarane bzw. ganze Flotten erwerben. Die Renditeerwartungen bezogen auf sieben Jahre liegen auslastungsbedingt zwischen 193 (best case) und 156% (worst case). Zudem erhalten die Investoren „Naturalien“ in Form von Nutzungsrechten je nach Einlagesumme für Kabinen, Schiffe bzw. der kompletten Flotte.

- **Investorensuche:** Die inzwischen fertiggestellte 3Ship-Präsentation sowie die Informationen auf [www.3Ship.cruises](http://www.3Ship.cruises) (die Seite ist noch provisorisch und wird durch Peer demnächst professionell gestaltet) sind Basis für die Investorensuche für unsere Pionierprojekt. Dafür zeichnen sich drei Wege ab:
  - Gespräche mit Key-Personen wie Steuerberater, Reeder, Organisationen
  - Derzeit wird – auch im Ergebnis des jüngsten TeamSpeaker-Calls – an einem Konzept gearbeitet, wie das Akquisitionsteam (Waldemar, Eberhard, Axel) verstärkt auch die Verwaltungen familiärer Großvermögen zunächst in deutschsprachigen Ländern mit einbeziehen kann.
  - Alle Mitglieder des Vorbereitungsteams werden aufgerufen, in ihrem Umfeld nach Kontaktpersonen mit Zugang zu potenziellen Investoren zu suchen und diese Waldemar bzw. Axel mitzuteilen. Als Provision wird generell 1% der Anlegersumme gezahlt (bei Kontakten über Dritte muss diese Summe zwischen den Partnern aufgeteilt werden).

### **Neues von den Mannschaften:**

Hier wird über die Aktivitäten der Teams und Arbeitsgruppen berichtet.

- **Marketing:** Im Ergebnis des jüngsten TeamSpeaker-Meetings wurde auf Anregung von Sara ein Ideen-Zoom zur Gewinnung und Ansprache von Investoren veranstaltet.

### **Termine (Uhrzeiten in GMT):**

**2024-03-06 und 07** – Berlin: ITB Destinationstreffen sowie Termin in der Botschaft Saudi Arabien

**2024-03-17, 17.30 Uhr** (MEZ: 18.30) - Online: TeamSpeaker-Meeting

**2024-03-19, 17.30 Uhr** (MEZ: 18.30) - Online: MMC-Vollversammlung (Einladung folgt)

**2024-04-17, 16.30 Uhr** (MESZ: 18.30) - Online: Infoveranstaltung Intranet (Sara, Christian)

**2024-05-23, 16.30 Uhr** (MESZ: 18.30) - Online: Infoveranstaltung SDGs (Sara)